
Skolebestyrelsesmøde 

21. august 2024 

Tilstede: Brian, Lisa (delvist på Teams), Anders, Gunnar, Dorthe 

Afbud: Martin, Thea (suppl), Anja 

 

1. Velkommen  

2. Dagsorden og referat godkendt 

3. Næstformand 

Lisa blev valgt 

4. Status fra skoleleder 

 Opstart og status på tiltag: 

- Der er en fast personalestab, som stort set dækker det hele, inkl. støtte og vikar 

- Lærerne møder ind i klasserne 7.50 om morgenen, hvilket giver en helt anden ro på og en 

stille opstart i klasserne  

- Der er nu 3 gårdvagter på i pauserne (før var der 2), hvilket har mindsket behovet for at 

forstyrre det personale, der har pause og i øvrigt giver mulighed for i højere grad at 

forebygge eventuelle konflikter 

- Vikardækningen foretages nu primært internt, så børnene møder kendte voksne også ved 

fravær 

- Der er foretaget en generel oprydning på skolen 

Økonomi: 

- Der er et stort økonomisk efterslæb fra tidligere år, og 2024 vil også give et stort 

underskud. Tiltag for at nedbringe driftsforbruget, så det nærmer sig budgettet, er  

o Fastansættelser, der også dækker støttebehovene og vikardækningen i videst 

muligt omfang 

o Klasserne er planlagt tæt på det lovpligtige undervisningstimetal 

o Fokus på øvrigt forbrug 

Formand for skolebestyrelsen havde følgende kommentarer: 

- Det er ønskværdigt, at gælden kan eftergives, da det umiddelbart er umuligt at 

tilbagebetale, når det samlede budget er knap 6 mio. kroner og der allerede er planlagt 

meget stramt 

- Udgiften pr. skolelev i Odder Kommune ligger forholdsvis lavt 

- Indeværende budget er tynget af den generelle lønstigning i foråret på ca. 4 % 

Økonomien kommer på dagsordenen igen, når vi har et mere præcist tal for regnskab 2024 

og et bud på 2025. 



Vedr. skoledagens længde – timetallet: 

Der bliver justeret lidt i timerne for 4., 5. og 6. klasse, da vi før ferien ikke var opmærksomme 

på, om skoledagens længde overholdt kravene. Alt i alt har alle klasser minimumstimetallet, 

men for at overholde kravene vedr. skoledagens længde, skal der stilles fritidstilbud til 

rådighed i den tid, der er forkortet (der er forkortet for at give tid til 2-voksentimer). Skolen 

har dog valgt at give 4., 5. og 6. klasse en undervisningslektion mere, og derudover er der 

mulighed for klub (se bilag) 

Bestyrelsen er tilfredse med løsningen i forhold til skoledagens længde. De har dog en 

opmærksomhed på, at vi ligger på minimumstimetallet. Vi skal løbende følge op på, hvordan 

ressourceforbruget bedst understøtter kvaliteten.  

 

5. Elevtrivselsmålingen 

Målingen blev udført i januar-marts 2024. Trivslen er forholdsvis lav, men det er ikke uventet. Sidste skoleår 

var præget af mange udskiftninger blandt personalet, og 2 klasser var blevet sammenlagt. Bestyrelsen 

bemærker dog, at det jo er et øjebliksbillede, og at 1 elev udgør en ret stor procentdel af de små klasser. 

Den videre proces er, at målingen skal drøftes i de enkelte teams, som udvælger fokus og inddrager 

eleverne for at identificere, hvad der er udfordringerne i de enkelte klasser. Teamet aftaler herefter en 

handleplan i forhold til forbedring af trivslen.  

Det forventes desuden, at de tiltag, der er igangsat på hele skolen, vil have en positiv effekt på elevernes 

trivsel på skolen. 

 6. Afholdelse af fødselsdage – en politik/retningslinje 

Enten for alle i klassen eller for alle drenge/piger + gode idéer til, hvor og hvordan man kan holde 

fødselsdag (låne gymnastiksalen, møllen e.l.) – Idékatalog – udsat til næste gang 

7. Udvalg til forskønnelse af de fysiske rammer på skolen, både i forhold til orden, udsmykning o.l.  

Udvalget skal lave en helhedsplan. Anders, Brian og Martin vil gerne deltage dammen med Emil og 

Marianne fra personalet. Også inddragelse af elevrådet. Dorthe indkalder til det første møde. 

8. Skærmpolitik.  

Udsat til næste møde – Brian og Lisa kommer med input næste gang. 

9. Punkter til dagsorden.  

Punkter skal ikke glemmes. Brian undersøger online-mulighed for de emner, bestyrelsen arbejder med, 

fælles database.  

10. Eventuelt 

- Deltagelse på forældremødet den 12/9 – præsentation af skolebestyrelsen i fællesdelen 

- Næste møde er i Saksild Kulturhus – kursus for nye skolebestyrelser den 5. september kl. 19.00 – 21.00.  

 


